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Sabor Krajiskih Srba odr`a}e svoju redovnu
godi{nju skup{tinu i obele`iti saborsku slavu

Prenos mo{tiju Svetog Oca Nikolaja
26 Maja 2019 god. nedelja 

u sve~anoj sali Srpske Narodne odbrane 
na 5782 N Elston Ave,Cikago. 

Skup{tina }e po~eti sa radom u 13 ~asova, se~enje slavskog kola~a 
i slavski ru~ak u 14 ~asova.

Prisutne }e zabavljati renomirani muzi~ar Du{an Masla} sa gostima. 

Pozivamo sve na{e ~lanove, prijatelje Sabora Krajiskih Srba i predstavnike 
Srpskih nacionalnih organizacija da nam budu dragi gosti.

Gostima }e se obratiti sa prigodnom besedom 
akademski slikar i pesnik gospodin Savo Rako~evi}.

Doma}in i kum slave je gospodin Du{an Prostran sa porodicom.
Uprava Sabora Krajiskih Srba,

Srb info
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Neformalni sastanak lidera
zemalja Zapadnog
Balkana u Berlinu, ~iji su

doma}ini bili nema~ka kancelarka
Angela Merkel i predsednik
Francuske Emanuel Makron, a
Evropsku uniju predstavljala viso-
ka predstavnica Federika
Mogerini, zavr{en je kako je to i
najavila Merkelova – bez
dono{enja odluka i konkretnih
zaklju~aka, dok su predsednici
Srbije i Kosova Aleksandar Vu~i}
i Ha{im Ta~i najavili novi sas-
tanak – 1. ili 2. jula u Parizu, s
ciljem da se pronadje re{enje za
nastavak dijaloga o normalizaciji
odnosa izmedju Beograda i
Pri{tine.

Iako su Merkelova i
Makron poku{ali da pribli`e
stavove Beograda i Pri{tine radi
nastavka dijaloga Srbije i Kosova,
samit koji je trajao oko {est sati,
zavr{en je bez konkretnog dogov-
ora. Predstavnici Beograda i
Pri{tine ostali su na istim pozicija-
ma. Na sastanku je potvrdjena
evropska perspektiva Balkana i
zatra`ena bolja ekonomska saradn-
ja. Uprkos ~injenici da je ~ak 16.
februara srpski predsednik
Aleksandar Vu~i} telefonom
poru~io visokoj predstavnici
Evropske unije Federiki Mogerini
da dijaloga nema dok Pri{tina ne
ukine takse na robu iz Srbije, do
danas pri{tinske takse nisu
ukinute, a Srbija je re{ila da ipak

sedne za sto sa Ha{imom Ta~ijem
i Ramu{om Haradinajem – makar
i u {irem dru{tvu.

A prema oceni ministra
inostranih poslova Srbije Ivice
Da~i}a, u Berlinu nije do{lo do
spektakularnih rezultata u smislu
otpo~injanja nove runde dijaloga,
jer “dijalog ne postoji“. Pri{tina,
ka`e Da~i}, o~igledno poku{ava
da stavi “nogu u vrata“ i stalno
pri~a o nekim novim temama.
“Oni ne pri~aju o dijalogu, dijalog
je za njih da mi priznamo Kosovo.
Na{a pozicija je nepromenljiva –

priznati Kosovo je nemogu}a mis-
ija“, naglasio je Da~i} u izjavi za
RTS i dodao da je to bila
priprema da se izvr{i totalni priti-
sak na Srbiju i da svi u~esnici sas-
tanka vr{e pritisak. Ovaj sastanak
je bio poku{aj da se otko~i dijalog
Beograda i Pri{tine, ali pozicija

Srbije je ista – dok se ne ukinu
takse, nema dijaloga.

Profesor Univerziteta
D`ons Hopkins u Va{ingtonu
Danijel Server ocenio je za Glas
Amerike da posle samita u Berlinu
ideja o razgrani~enju izmedju
Srbije i Kosova “polako zamire“ i
smatra da zato i Amerika mora da
preispita svoju podr{ku toj ideji.
“^ini mi se da se predsednik
Francuske Makron pribli`io
nema~koj kancelarki Merkel u
protivljenju bilo kakvom korigov-
anju granica. I to mi deluje kao

ispravan stav, nadam se i da }e
otvoriti put ozbiljnijoj diskusiji o
ovom pitanju“, isti~e Server. Na
konstataciju da je takva pozicija
Francuske i Nema~ke suprotstavl-
jena stavu SAD, ~iji su zvani~nici
poru~ili da bi podr`ali svaki
dogovor dveju strana, Server ka`e

da bi Amerika trebalo da se zapi-
ta o svojoj poziciji.

Sastanak u Berlinu je
dobrodo{ao kao doprinos i pomo},
ali EU je ta koja }e nastaviti da
posreduje u dijalogu Beograda i
Pri{tine, rekla je Maja Kocijan~i~,
portparolka visoke predstavnice
Federike Mogerini.

“Pozdravljamo svaki
anga`man na podr{ci dijalogu uz
posredstvo EU, uklju~uju}i i
mogu}e budu}e sastanke. Svaki
ovakav sastanak je od pomo}i i
mo`e biti doprinos, ali dijalog je
proces u kojem posreduje EU“,
izjavila je Kocijan~i~, odgovara-
ju}i na pitanje da li je u dijalogu
do{lo do promene formata. Ona
je najavila da }e visoka pred-
stavnica nastaviti kontakte sa
stranama i u~estvovati na sas-
tanku procesa Brdo-Brioni u
Tirani osmog i devetog maja.
“Federika Mogerini je spremna da
organizuje novi sastanak u okviru
dijaloga, ali jasno je da Kosovo
mora da suspenduje tarife da bi
brz nastavak dijaloga bio mogu}“,
izjavila je Kocijan~i~eva.
Portparolka visoke predstavnice
EU ocenila je da je sastanak u
Berlinu bio va`an signal sprem-
nosti dve zemlje ~lanice,
Francuske i Nema~ke, da, zajed-
no sa ostalima, sa vi{e
posve}enosti podr`e dijalog
Beograda i Pri{tine, uz posredst-
vo EU.

Britanski “Fajnen{el
tajms“ u ~lanku posve}enom sami-
tu u Berlinu tvrdi da su nema~ka
kancelarka Angela Merkel i fran-
cuski predsednik Emanuel Makron
nagovestili zemljama Zapadnog

Balkana da su male {anse za nji-
hovo brzo priklju~enje EU i da su
im preneli da bi prvo trebalo da
“srede situaciju kod ku}e“.

Samit se, konstatuje list,
odr`ao u trenutku kada je Brisel
“uklju~io alarm“ zbog sve ve}e
uloge Kine i Rusije na Zapadnom
Balkanu. Makron je rekao da
razume da i drugi akteri “imaju
svoje interese na Balkanu, ali da
je jasno da su evropski interesi
va`niji“.

U tekstu pod naslovom
“Hladan tu{ Francuske i Nema~ke
na nade Balkana za brzo pristu-
panje EU“, FT navodi da je
Makron bio fokusiran na neophod-
nost “politi~ke stabilnosti“ u
regionu, navode}i da }e Pariz
pomo}i u klju~nim ekonomskim,
socijalnim i bezbednosnim refor-
mama, kao i u reformama u
oblasti vladavine prava, pre nego
u procesu pro{irenja EU. List
navodi i da je nema~ka kancelar-
ka protiv bilo kakve ideje re{enja
spora izmedju Beograda i Pri{tine
koja uklju~uje razmenu teritorija,
dok bi Va{ington i Brisel podr`ali
takvo re{enje.

FT dodaje, pozivaju}i se
na navode analiti~ara, da su
Merkel i Makron bili doma}ini
samita zbog zabrinutosti razvojem
dogadjaja u regionu, uprkos, kako
ocenjuje, uspehu bez presedana u
vezi sa postignutim sporazumom o
imenu Severne Makedonije. EU,
zaklju~uje FT, ve} dugo govori o
mogu}nosti ulaska zemlja
Zapadnog Balkana u taj blok kako
bi podstakla ekonomski napredak i
pobolj{ala {iru regionalnu stabil-
nost, prenosi Tanjug.

MARIJANA MALJKOVI]

Odspecijalnog 
izve{ta~a

U BERLINU NI[TA NOVO

www.serbianmirror.com

Aleksandar Vu~i} sa Angelom Merkel
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Cilj je da se oja~a pozicija Pri{tine
i da se Beogradu zapreti zbog
saradnje sa Rusijom.
Pred Komitetom Predstavni~kog

doma Kongresa SAD za spoljne poslove
odr`ano je svedo~enje o navodnim srpskim
zlo~inima nad albanskim civilima.

Cilj je da se oja~a pozicija
Pri{tine i da se Beogradu zapreti zbog
saradnje sa Rusijom.

O tome su govorili biv{a predsed-
nica privremenih kosovskih institucija
Atifeta Jahjaga, Vasfija Krasni}i Gudman,
koja je, kako tvrdi, pre`ivela seksualno
nasilje, i Ilir Bitic´i, brat trojice bra}e
Biti}i, ameri~kih dr`avljanina ubijenih u
Srbiji 1999. godine.

Sagovornik Sputnjika, nekada{nji
ministar spoljnih poslova Vladislav
Jovanovi} smatra da svedo~enje kosovskih
Albanaca predstavlja nastavak njihovih
aktivnosti koji direktno i preko svog lobi-
ja te`e da se Srbija trajno prikazuje kao
negativan ~inilac na Balkanu i kao strana
koja ima ogromne materijalne i moralne
dugove prema kosovskim Albancima.

“Medjutim, u ovom trenutku to se
podudara sa oslabljenom pozicijom
kosovskih Albanaca u medjunarodnim
okvirima posebno u vezi sa planovima za
o`ivljavanje pregovora u vezi sa Kosovom.
Sa druge strane, podudara se i sa potrebom
Amerike da na Srbiju zbog njenog, prema

njihovom gledanju, o~iglednog daljeg
pomeranja prema Rusiji i Kini, pove}a ne
samo politi~ki, nego i moralni pritisak.“

Jovanovi} isti~e da je cilj ponovno
izvla~enje te kosovsko-albanske karte

kojom deluju protiv nas ve} 20 godina.
“Na taj na~in misle da bi mogli

da postignu da Srbiju dovoljno upozore i
zapla{e kako bi se ona vratila na raniju
poziciju u politici ravnote`e izmedju
Amerike i zemalja Istoka.“

S druge strane, navodi Jovanovi},
SAD `ele i da poprave polo`aj kosovskih
Albanaca u poku{ajima da se odr`i
momentum pregovaranja u vezi sa
Kosovom.

On ocenjuje da svedo~enje pred

Kongresom svakako nije potez koji je
u~injen bez znanja zvani~nog Va{ingtona,
ali se zvani~na Amerika ne pojavljuje kao
u~esnik, nego se to prepu{ta Kongresu koji
je tradicionalno naklonjen albanskoj stvari.

“ O v i m
n a s t o j a n j i m a
A l b a n a c a
ameri~ka strana
`eli da postigne
dva pogotka. Prvi
je da se poja~a
polo`aj Albanaca,
koji je prili~no
moralno i
politi~ki poljuljan
u dosada{njim
naporima da se
obnove pregovori,
a drugi je da se
izvr{i pritisak na

Srbiju, ali i da se Beograd opomene i pod-
seti na onu staru pretnju koja mu je izgov-
orena jo{ pre ove administracije — da
Srbija treba da se ~uva toga {to se nalazi
na liniji vatre.“

Ta linija vatre, kako navodi
Jovanovi}, mogla bi ponovo da se osve`i
u politi~kim razmi{ljanjima u Va{ingtonu i
da se kroz to Srbija ponovo, ja~e nego do
sada, podseti i opomene da treba da se dr`i
pozicije, kako oni ka`u, neutralnosti, sa
perspektivama daljeg pribli`avanja Zapadu

i te`njama da postane ~lanica EU.
^epurin: Va{ington pretvorio

Kosovo u kopneni nosa~ aviona “Bondstil“
“Na{ problem je u tome {to se mi

tradicionalno slabo nalazimo u Kongresu
SAD. Kokus, grupa kongresmena koja je
naklonjena Srbiji se u poslednje vreme
politi~ki ne pojavljuje, a valjalo bi da se
ona suprostavi akciji Albanaca i njihovim
lobistima u Kongresu, svojom argu-
mentacijom koja je sada sigurno ubedljivi-
ja nego albanska.“

Jovanovi} podse}a da se Albanci
na Kosovu nalaze pred Specijalni sudom
za zlo~ine po~injene tokom rata, kao i da
su veoma politi~ki kompromitovani svojim
jednostranim i pretvrdim potezima u vezi
sa dosada{njim pregovorima pod
patronatom EU.

“Zato bi trebalo da pokrenemo
aktivnost prema nama naklonjenim kon-
gresmenima, a istovremeno bi bilo potreb-
no i da se napravi neka vrsta memorandu-
ma koji bi podsetio na sve zlo~ine koji su
kosovski Albanci ~inili 1998. godine i
tokom NATO agresije, kao i nakon obus-
tavljanja bombardovanja.“

Jovanovi} zaklju~uje da te okolnos-
ti mo`da nisu dovoljno poznate na Zapadu i
da je potrebno da se Kongres i zapadni svet
na jedan sabran i celovit na~in podsete ne
samo na obim, ve} i na kontinuitet zlo~ina
koji su ~inili kosovski Albanci.

SAD prete Srbiji
ekonomskim sankcijama zbog
najava da bi na{a zemlja mogla
uskoro od Kine da kupi raketni
PVO sistem FK-3.

Ovo tvrdi
vojno-politi~ki komentator
Miroslav Lazanski, koji ka`e da
su Amerikanci jo{ pre nekoliko
godina, {to javno, {to tajno,
poru~ili da }e svi koji kupuju
rusko i kinesko oru`je biti
ka`njeni. Srbija uveliko nabavlja
ruske borbene sisteme,
helikoptere i avione i za sada
izbegava kaznu Va{ingtona, ali
je sasvim mogu}e da ako po~ne
oru`je da kupuje i od Kine, bude
stavljena pod neku vrstu
ekonomskih sankcija, nagla{ava
Lazanski.

Jedna od tri klju~ne
ta~ke u razgovorima srpskog i
kineskog predsednika Aleksandra
Vu~i}a i Si Djinpinga u Pekingu
pro{le nedelje, podsetimo, bila je
saradnja u nabavci vojne opreme
i naoru`anja.

Kako je nezvani~no
potvrdjeno u Kini, ve} je dogov-
orena isporuka dve eskadrile
dron-bombardera “ving-lung“, a
dogovara se i nabavka kineskih

raketa zemlja-vazduh srednjeg
dometa.

- Predsednik Kine dao
je zeleno svetlo za vojnotehni~ku
saradnju sa Srbijom – rekao je
Vu~i} posle sastanka sa kineskim
liderom.

M i r o s l a v
Lazanski ka`e da
p o d r ` a v a
vojnotehni~ku sarad-
nju Beograda i

Pekinga, ali upozorava da je srp-
ski predsednik rekao da se
razmi{lja o kineskom oru`ju, uz
zadr{ku da treba pripaziti da se
ne izazovu sankcije.

- Vu~i} je rekao da
}emo razgovarati o sistemu

FK-3, ako tom kupovinom ne
ugro`avamo odnose sa drugim
dr`avama, u smislu da nam se
nametnu sankcije. Jer
Amerikanci su rekli svima koji
kupuju rusko i kinesko oru`je da
}e dobiti sankcije. ^ak i
Egip}anima. Mi kupujemo ruske
sisteme, i zasad, hvala bogu,
izbegavamo sankcije. Ali ako
bismo podigli nivo kupovine i
po~eli da kupujemo i od Kineza,
ne znamo da li bi nas
Amerikanci i dalje dr`ali ispod
radara ili bi nas stavili pod neku
vrstu ekonomskih sankcija. Tako
da je pri~a o tom sistemu jo{

pipanje terena, jo{ ni{ta nije
odlu~eno – obja{njava Lazanski,
dodaju}i da bi li~no voleo da
kupimo raketne sisteme i od
Rusa i od Kineza, ali u tom
pokeru treba paziti da ne bude-
mo na ve}oj {teti nego dobiti.

Biv{i oficir JNA,
pukovnik Veselin [ljivan~anin,
komentari{u}i ove navode, ocen-
juje da je Srbiji dosta sankcija i
nevolja koje su joj nametnuli
Amerika i NATO.

- Glavni cilj im je da
pokore Srbiju. Ne verujem da }e
u tome uspeti, jer Srbija ima
velike prijatelje, poput Kine i
Rusije, koji dobro znaju kakva
nam je nepravda u~injena.
Verujem da su u ovom momen-
tu Kina i Rusija dovoljno mo}ne
da spre~e i obesmisle te sankci-
je. Ako nam SAD i uvedu
sankcije, u {ta ne verujem , to }e
biti samo njihova Sramota. Kina,
Rusija sigurno ne}e pratiti
V a { i n g t o n – z a k l j u ~ u j e
[ljivan~anin.

LAZANSKI OTKRIO KAKO AMERIKA UCENJUJE SRBIJU! 

Njegove re~i bole i udaraju pravo u cilj!
Jedna od tri klju~ne ta~ke u razgovorima srpskog i kineskog predsednika Aleksandra Vu~i}a i Si Djinpinga u Pekingu pro{le nedelje, 

podsetimo, bila je saradnja u nabavci vojne opreme i naoru`anja

DA LI AMERIKA SPREMA NAJSTRA[NIJU UCENU SRBIMA NA KOSOVU! 

Ovo je njihov d`oker od koga Beograd strepi

Miroslav Lazanski
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Zdravstvene institucije najko-
rumpiranije su institucije u
Srbiji, rezultati su CESID-a

i USeid. Naj~e{}e se zdravstveni
radnici potkupljuju skupocenim
pi}ima, razli~itim dragocenostima,
a neretko i novcem. Na osnovu
~lanova 367 i 368 Krivi~nog
zakonika, ovakva radnja smatra se
krivi~nim delom. Za mito priml-
jeno nakon intervencije, koje nije
unapred obe}ano, lekaru sledi od
tri meseca do tri godine zatvora.
Ukoliko je mito primljeno pre
intervencije za ono {to je lekar
morao da uradi, zatvorska kazna
mo`e da iznosi do osam godina.
Za mito primljeno pre intervencije
za ono {to lekar nije smeo da uradi
doktor mo`e da se osudi na 12
godina zatvora, a ukoliko je
uhva}en u korupciji predmet mita
se oduzima.

Deo ovih ~lanova
Zakonika u suprotnosti je sa
~lanom 234 nedavno usvojenog
Zakona o zdravstvenoj za{titi
prema kome “iskazivanje zahval-
nosti u vidu poklona u manjoj
vrednosti, ~ija pojedina~na vred-
nost ne prelazi pet odsto, a ukup-
na vrednost ne prelazi iznos jedne
prose~ne mese~ne plate bez poreza
i doprinosa u Srbiji, ne smatra se
korupcijom.“ Po novom Zakonu o
zdravstvenoj za{titi, koji je usvojen
3. aprila, lekari sada smeju da
prime nenov~ane poklone u vred-
nosti do 462 evra. Do te ra~unice
jasno se dolazi jer propisi predvid-
jaju da zdravstveni radnici u Srbiji
smeju da prime nenov~ani poklon
~ija pojedina~na vrednost ne
prelazi pet odsto prose~ne plate,
{to je 2.726 dinara (23 evra), a

ukupna vrednost ne prelazi
prose~nu neto platu od 54.521
dinara (462 evra). Medjutim, u
zakonu nije predvidjeno na koji
vremenski period se odnosi ukup-
na vrednost poklona koje pacijent
poklanja medicinskim radnicima.

Dakle, po tome se vi{e
ne}e tretirati kao korupcija ako
pacijenti lekare nagrade pokloni-
ma, ali i dalje ostaje stavka da

nikako ne smeju da tra`e i dobiju
novac. Sve ovo navedeno je u
stavu 234 Zakona o zdravstvenoj
za{titi. Treba imati u vidu da, uko-
liko zdravstveni radnik ili
zdravstveni saradnik ima sumnju u
pogledu sukoba interesa ili prih-
vatanja poklona ili usluge, on je,
prema propisima, du`an da o tome
najkasnije narednog radnog dana

obavesti eti~ki odbor zdravstvene
ustanove.

Takva odredba nai{la je
na o{tre kritike dela javnosti, ali u
Lekarskoj komori Srbije u novom
Zakonu “~itaju“ isklju~ivo nameru
Vlade da se odlu~nije bori protiv
korupcije. U Ministarstvu zdravlja
obja{njavaju da su oni ispo{tovali
preporuku Agencije za borbu pro-
tiv korupcije i na ovaj na~in defin-

isali ovu oblast, {to je, kako
navode, u skladu sa evropskim
zakonima o suzbijanju korupcije.
Sa druge strane, predlaga~i zakona
priznaju da je zakon “traljavo
napisan“ i da ga je neophodno pre-
ciznije odrediti podzakonskim akti-
ma.

U Udru`enju “Doktori
protiv korupcije“ smatraju da je na

ovaj na~in do{lo do legalizacije
bak{i{a i da ova stavka u zakonu
prevazilazi zdrav razum.

– Ljudi pla}aju
zdravstveno osiguranje i nije u
redu da se dozvoli da nose i pok-
lone. Ovim propisom poni{tava se
princip univerzalnosti i dostupnosti
zdravstvene za{tite. Nije sasvim
jasno koliko takvih poklona od
500 evra lekar sme da primi

mese~no – pita se Dra{ko
Karadjinovi} iz ovog udru`enja.

Prof. dr Vi{eslav
Had`i-Tanovi}, predsednik
Udru`enja privatnih lekara Srbije,
poja{njava da je u na{em narodu
uvre`eno mi{ljenje da lekara treba
~astiti nekim simboli~nim pok-
lonom. ^ak i kada idu kod privat-
nika, pacijenti ponesu fla{u pi}a ili

buket cve}a.
– Mislim da tako ne{to

niko ne mo`e da zabrani pacijentu.
To je znak pa`nje. Ali, nije u redu
da lekar, recimo, tra`i da mu paci-
jent kupi laptop. Ali, kod nas ima
svega. Na primer, ima slu~ajeva da
posle operacije pacijent lekaru
donese ku}i ispe~eno prase. Treba
napraviti razliku izmedju pa`nje i
prave korupcije. U bolnicama u
Americi u kojima sam boravio
lekari mogu da prime poklone u
vrednosti do 100 evra, a sve {to je
skuplje od toga mora da se prijavi,
jer ne sme da se primi ili mo`e da
se da zajedni~kom dobru. U Srbiji
u nekim inostranim firmama ili
bankama zaposleni mogu da prime
poklon koji ko{ta do 50 evra –
poja{njava Had`i-Tanovi}.

Da je ovako definisan
Zakon sporan, ocenila je i organi-
zacija Transparentnost Srbija,
koja je svoj dopis poslala kako
Agenciji za borbu protiv korupci-
je, tako i nadle`nim ministarstvi-
ma. Iako ovaj zakon o{tro odred-
juje da poklon lekaru ne sme biti
nov~ani, ono {to Transparentnost
Srbija vidi kao problem je uop{te
definisanje “poklona zahvalnosti“.
– Nema sumnje da su pokloni
zahvalnih pacijenata i ~lanova nji-
hovih porodica ra{irena praksa i
da ta praksa treba da bude ured-
jena, ali tako da kod pacijenata
ne stvori ose}anje obaveze da se
poklon da, a kod zdravstvenih
radnika o~ekivanje takvog pok-
lona ili isku{enje da postupaju
nejednako pri budu}im susretima
sa onim ko je poklon dao – navo-
di se u dopisu Transparentnosti.

Marijana Maljkovi}

Uveden novi zakon u Ministarstvu zdravlja

LEGALIZOVAN MITO U ZDRAVSTVU

REKLAMIRAJTE SE 
U OGLEDALU
773.744.0373

OGLEDALO JE LIST 
KOJI NAS POVEZUJE!
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S
miljana Nedi}, mlada
glumica iz Republike
Srpske, koja }e za
nekih mesec dana zab-
listati u ulozi Zone

Zamfirove u istoimenoj predstavi
Srpskog pozori{ta u ^ikagu, pleni
lepotom, to je neosporno na prvi
pogled. Ali samo dok ne progov-
ori. Tada se pred vama uka`e
jedna {armantna, duhovita i
nadasve hrabra devojka koja je sa
svega 23 godine odlu~ila da iz
korena promeni `ivot i otisne se
preko bare, u beli svet, gde
poku{ava da ostvari snove. Ah,
puste snove, holivudske, na prvi
pogled daleke. Mo`da za nekog
drugog. Smiljana ima plan i kako
da ih ostvari. Korak po korak.

A prvi na tom njenom
putu je glavna uloga u vanvre-
menskom klasiku Stevana Sremca,
~iju }emo premijeru gledati 7.
juna u re`iji Slavice Petrovi}. Dok
se zavesa ne digne, na{a Smiljana
vredno radi, preko dana u jednom
restoranu gde zaradjuje za `ivot, a
onda no}u `uri na probe. Je li
te{ko, pitamo je. Jeste, ka`e. Ali
ni{ta nije nemogu}e kada ~ovek
ima cilj…A Smiljana ga ima, jo{
kako.

Otkud gluma…? Ko su
ti bili uzori, koje si filmove i ser-
ije gledala, zbog kojih si
glumaca i glumica po`elela da i
ti postane{ to isto?

- Ljubav prema glumi se
rodila jo{ u djetinjstvu. Sje}am se
kako sam po ku}i i u dru{tvu
opona{ala razne likove i u`ivala u
tome. Jo{ kao mala sam se
priklju~ila dramskoj sekciji, a
prvu ulogu sam dobila sa 6
godina, glumila sam
advokata u “O`alo{}enoj
porodici”. I bila sam
presre}na. [to se
ti~e filmova i seri-
ja, u mladjim dan-
ima sam voljela da
g l e d a m
tinejd`erske fil-
move i serije,
strane i doma}e, ali
vremenom su se
moja interesovanja
pro{irila i na ozbiljnije
`anrove. [to se uzora ti~e,

po{tujem na{e velikane, sa kojima
bih voljela da saradjujem.
Na`alost, sa jednim od onih koje
sam najvi{e cijenila nikada ne}u
biti u prilici da glumim. To je
pokojni Neboj{a Glogovac.

Zavr{ila si Akademiju u
klasi Ljiljane Blagojevi}…Da li
si pre nego {to si postala njena
{ti}enica gledala Ljilju u
pozori{tu, na TV, filmu, koje su
ti njene uloge ostale u
pam}enju? Kako je bilo
gluma~ki stasavati pored velike
glumice, {ta si upamtila sa
njenih predavanja…?

- Da, ponosno mogu da
ka`em da sam zavr{ila Akademiju
u klasi Ljiljane Blagojevi}. Nisam
je gledala u pozori{tu, gledala
sam filmove u kojima je glumila
jo{ dok nisam ni slutila da }u
jednog dana biti njena u~enica.
Kad sam je upoznala bila sam
toliko fascinirana da sam kopala i
rukama i nogama dok nisam
prona{la i odgledala sve, ali ba{
sve filmove u kojima je glumila.
Svaka njena uloga je malo ~udo.
Za glumu je zaista potreban tale-
nat, sposobnost, profesionalnost,
a ona ima i mnogo vi{e od toga.
Da je ne poznajem, posle
pogledanog filma “No`“ i serije
“Budva na pjenu od mora” nika-
da ne bih pogodila da se iza
uloga Rabije i
Nadje krije ista
osoba. Ta
n j e n a

sposobnost za transformaciju je
nevjerovatna, uz sve ostale vrline.
Sto se ti~e mog gluma~kog stasa-
vanja, u po~etku sam bila stra{an
tremaro{, poslije sam se malo
opustila. Mada, pred Ljiljom sam
do kraja studija uvek imala tremu.
Ona nije bila samo na{ profesor,
nego i vodi~ kroz `ivot. Osim {to
je velika glumica, jo{ je ve}i
~ovjek.

^esto si igrala klasike,
ali i Nu{i}eve drame…Koja ti je
omiljena drama a koja uloga? Je
li komedija tvoj omiljeni `anr?

- Te{ko je izdvojiti neku
kao omiljenu, jer se u svaku
ulogu u`ivim toliko da mi svaka
prija i ispunjava me. Komedija
nije moj omiljeni `anr, ali volim
da kod ljudi izazivam smeh.

Kako se
d e s i l a

Zona, kako si dobila ulogu u
predstavi…

- Pa desilo se tako {to je
Ljilja Blagojevi} dolazila u
^ikago i znaju}i da sam i ja tu,
javila mi se. Tom prilikom me je
upoznala sa Slavicom (Petrovi},
prim.aut), rediteljkom predstave
“Zona Zamfirova”. Posle par dana
Slavica me je pozvala da se
pridru`im Srpskom pozori{tu Mira
Srem~evi} u ^ikagu. Tako je i
bilo, da bih na moju nevidjenu
sre}u uskoro dobila glavnu ulogu
u predstavi.

Jesi li gledala film
“Zona Zamfirova“ i ko je na
tebe ostavio najja~i utisak?

- Naravno da sam
gledala film. To je, kako ka`u, i
najgledaniji srpski film svih vre-
mena. Najja~i utisak na mene su
ostavili Zona i Mane, njihova
istrajnost i naravno ljubav koja
pobjedjuje sve razlike medju

njima.
Za ispitnu pred-

stavu izabrala si
Crn~evi}evu “Devojku sa
tri oca”, tuma~ila si Anu.
Otkud taj izbor?

- Sje}am se da
sam na TV gledala dramu
“Djevojka sa tri oca“ i da
me je odu{evila na{a poko-
jna velika Ru`ica Soki},
koja je igrala glavnu ulogu.
Ana je djevojka koja je imala

te`ak `ivot, a
koja je svo-

j o m

neiskvareno{}u i pomalo nespret-
no{}u uspjela da se izbori sa
`ivotnim neda}ama. Volim takve
ljude, borbene i istrajne u svojim
odlukama, pa sam tako i odabrala
tu ulogu za ispitnu.

Iako mladje generacije
uglavnom gravitiraju modernim
rolama, sti~e se utisak da ti
preferira{ klasike i role obi~nih
devojaka iz naroda, da se lako
pronalazi{ u tim ulogama?
Koliko je te{ko u modernim vre-
menima glumiti neke klasi~ne
likove?

- Pa, smatram da svako
ko `eli da uspije u gluma~kom
svijetu mora biti spreman i na
klasi~ne role, odnosno role
obi~nih djevojaka. Ali mora biti
spreman i da glumi, kako bih ja
to nazvala, “izopa~enu osobu“. Ne
modernu, jer ja dobar dio onoga
{to se danas smatra modernim
pona{anjem i razmi{ljanjem
do`ivljavam kao izopa~eno.
Odrasla sam u patrijarhalnoj sre-
dini i meni svakako prijaju uloge
klasi~nih, obi~nih djevojaka. Ali
ne smatram to ne~im {to apriori
nije moderno, ponosna sam na
takve uloge. Moderno vreme ne
isklju~uje obi~ne djevojke.
Klasika i “obi~nost” nikada ne
izlaze iz mode.

Kojoj si tehnici i {koli
glume sklona, preferira{ li
Stanislavskog, nekog drugog teo-
reti~ara ili ide{ nekim svojim
putem?

- Stanislavski je
svakako imao veliki uticaj na
razvoj metodske glume, ali ja
polazim od sebe i uloge koju
tuma~im. Postavljam sebe na
mjesto lika koji glumim, prije
nego {to krenem da u~im tekst

razmi{ljam kako bih se
osje}ala da sam na

njenom/njegovom mjes-
tu, da mi se zaista to
de{ava, poku{avam
da se u`ivim u
ulogu, da je
do`ivim na pravi
na~in i donekle
p r i l a g o d i m
svom karak-
teru.

Kad i

INTERVJU, SMILJANA NEDI], GLUMA^KA ZVEZDA U USPONU:

PRVO ZONA ZAMFIROVA, 
A POSLE MO@E I HOLIVUD

Poznajem mnogo Srba koji se bave raznim poslovima u Americi i veoma su uspje{ni. Ovo je zemlja {ansi. 
Za ve}inu ovih koji rade u kafi}ima ili sa kamionima to predstavlja prvu stepenicu na putu ka snovima. 

Svaki posao koji se radi po{teno je za ponos, bez obzira na to koji je.
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kako si odlu~ila da dodje{ u Ameriku, sa kojom
idejom i ciljem?

- Ovdje sam od 2017. godine. Do{la sam
preko agencije za posao. Cilj mi je bio da radim i
da obidjem i vidim svijeta {to vi{e mogu. Amerika
je prelijepa zemlja, zavoljela sam `ivot ovdje i s
obzirom na to da sam sada ponovo po~ela da glu-
mim, sve ovo do`ivljavam kao jo{ jedan korak ka
ostvarenju svojih snova. Nadam se da }u vremenom
uspjeti da obidjem cijelu Ameriku.

Jesi li se privikla na `ivot ovde, kako
zaradjuje{ za `ivot, sa kim se dru`i{, kako provo-
di{ vreme…?

- Osim pozori{ta radim i u jednom
restoranu, imam dosta drugara i mogu re}i da sam
ispunjena. Ipak, nedostaje mi porodica, krv nije voda.

Srbi se u ovom gradu najvi{e bave
kamionima i
kafanama… kako ti
planira{ da
pre`ivi{? Da li }e{
poku{ati da ostvari{
gluma~ku karijeru,
mo`da dosegne{
Brodvej ili Holivud?

- Poznajem
mnogo Srba koji se
bave razli~itim
poslovima ovdje u
Americi i veoma su
uspje{ni. Ovo je
zemlja {ansi. Za
ve}inu ovih koji rade
u kafi}ima ili sa
kamionima to pred-
stavlja prvu ste-
penicu na putu ka
snovima. Svaki
posao koji se radi na
po{ten na~in je
svakako za ponos,
bez obzira na to koji
je. Svakako da bih i
ja voljela da se oprobam u gluma~kim vodama. Ko
zna, mo`da i Holivud jednog dana. Trudi}u se. Ali
prvo da vidimo kako }e pro}i Zona Zamfirova.

Ve}ina na{ih glumaca poku{a prvo da se
doka`e na “doma}em terenu”. Kako to da nisi
izabrala Beograd, Sarajevo, ve} si krenula na tako
dug i neizvestan put?

- Jo{ kao student dobila sam priliku da sa
kolegama sa klase glumim u na{oj poznatoj seriji
“Vojna akademija“, koja se snimala u Beogradu. To

je bilo lijepo iskustvo i vjerovatno bih nastavila da
se bavim glumom u Beogradu da sam ostala tamo.
Ali me put odveo dalje. Ovdje sam do{la da radim
i putujem, nisam ni sanjala da }u nastaviti sa glu-
mom, koja je moj `ivotni san. Nikad ne znamo {ta
nas ~eka na neizvjesnom putu ako ne odlu~imo
krenuti njim.

Razgovarao sam sa na{im glumcima koji
su se oprobali vani, i mnogi su mi rekli da je
jezi~ka barijera veliki problem kada gradi{ kari-
jeru u inostranstvu. Kako tebi to izgleda posle dve
godine u Americi?

- Najve}e barijere koje ~ovjek mo`e da ima
su one u glavi. Na prvom mjestu strah. Bitno je da
~ovjek sru{i te barijere i da se trudi. ^ak i ako do`ivi
neuspjeh, mora da nastavi da se bori. Naravno da
jezi~ka barijera postoji kada gradi{ karijeru u inos-
transtvu, ali to su prepreke koje se uz jaku volju i
trud mogu prevazi}i. Uostalom, to {to sam u inos-
transtvu ne zna~i da u budu}nosti ne}u saradjivati i
sa na{im glumcima i re`iserima.

Rodjena si 1994.godine, usred rata u
Bosni. Koliko te je `ivot na balkanskom buretu
baruta obele`io i imao uticaja na tebe, iako si bila
jo{ sasvim mala…

- Da, rodjena sam u zaista te{kom perio-
du. Moja porodica je iz Zenice izbjegla prvo u
Sepak, a ja sam rodjena u Loznici, gde je bilo
najbli`e porodili{te. Moja sre}a u nesre}i je bila ta
{to sam tada bila sasvim mala i ne sje}am se tih
sukoba i stresova koje sam pro`ivjela zajedno sa
mojom porodicom. Ali svakako je ostavilo trag na
mene, jer sam djetinjstvo kojeg se sje}am
uglavnom provela sele}i se iz jedne ku}e u drugu,
ukupno devet puta, dok se kona~no nismo skrasili
u Janji i ponovo na{li svoj mir. Tu sam odrasla i
brzo shvatila da `ivot nije lak, da postoje dobri i
lo{i ljudi i da je veoma va`no da ima{ porodicu uz

sebe, da je ona svetinja. U Janji gdje sam se {kolo-
vala djeca Srbi i Bo{njaci su odrastali zajedno, i
dru`ila se bez obzira na sve {to se de{avalo prije
toga. I dan-danas imam drugarice i prijatelje drugih
nacionalnosti. Smatram da se ljudi dijele na dobre
i lo{e. I nikako druga~ije.

Tekst: 
Antonije Kova~evi}/

www.SerbianTimes.info
Foto: Jelena Vu~i}evi}

IZJAVE GLUMACA, U^ESNIKA PREDSTAVE 
ZONA ZAMFIROVA

JOVAN ALEKSI] uglavnoj ulozi Mana kujund`ije:
Predstava je sama po sebi vrlo zahtevna iz vi{e razloga. Govori

se starim dijalektom sa juga, koji ni malo nije jednostavan da se
savlada. Tekst je napisan u 19. veku i tada{nji obi~aji i `ivit ljudi se
veoma razlikuje od dana{njeg. Dakle, imaju}i sve to u vidi pred nama
je stajao zahtevan i kompleksni zadatak. Nije samo potrebno nau~iti
tekst i dijalekt, ve} je bilo potrebno osetiti i razumeti to vreme i taj
na~in govora, kako bi publici do~arali autenti~nost tog doba. U~initi
sve to nije bilo lako i zahtevalo je puno vremena i truda, ali bilo je
ipak i veoma zabavno raditi na predstavi. Srbija ima bogatu i
raznovrsnu istoriju i kulturu. Spremaju}i predstavu imao sam priliku
da nau~im mnogo toga. Po~astvovan sam glavnom ulogom i nadam
se da }e publika biti zadovljna.

GORDANA BO@IDAREVIC – ANASTASOV - Zonina majka,
Ta{ana:

Meni je ovo prva uloga. Kada mi je bilo ponudjeno da postanem
deo ove predstave, najve}i problem bio je na}i vremena. Ali evo,
nekoliko meseci kasnije, meni je drago da sam deo ovog pozori{nog
ansambla i sa nestrpljenjem is~ekujem svaku probu! Rad na “Zoni“
ispunjava me na mnogo na~ina – razvijam svoje gluma~ke sklonosti,
podse}am sebe, a i u~im svoje dete koje je isto tako igra u ovoj pred-
stavi, koliko su zanimljivi na{ narodni govor i obi~aji iz Srem~evog
Ni{a, a takodje razvijam divne odnose sa ostalim glumcima. A koliko
}u uspe{no predstaviti Zoninu majku Ta{anu publika }e proceniti
uskoro!“

STEFANIJA DJOKI] - u ulozi Kaline, Zonine suparnice:
Zadovoljstvo mi je bilo da budem deo ekipe koja je radila na

realizaciji predstave Zona Zamfirova u re`iji Slavice Petrovi}.
Ova predstava je jako zahtevna ima dosta igre, pesme, mimike
koja je jako bitna da bi se do~arale emocije. Slavica je od po~etka
imala viziju kako predstava treba da izgleda i uspela je da izvu~e
iz svakog glumca maksimum. Ja igram Kalinu, u neku ruku
Zoninu suparnicu ali  ne}u puno da odajem svi ste dobrodo{li 7,
8 i 9 juna da u`ivate u mastralnoj predstavi pozori{ta Mira
Srem~evi}.

KIRIL ANASTASOV – Manetov pomo}nik – Pote
Puno puta sam igrao uloge odraslih u de~ijim predstavama, a sada

igram dete u “odrasloj“ predstavi! Ose}am se va`nim, pogotovo {to
Pote, moj lik, sve ~uje i sve zna! Interesantan mi je ni{ki dijalekt, a
i sama predstava mi je komi~na i zanimljiva. Zahteva mnogo truda,
ali vredi! 

SANJA POPOV u ulozi Zonine tetke Bele:
Nakon 15 godina do~aravanja raznih likova u na{em pozori{tu,

uloga u Zoni Zamfirovoj }e mi ostati u dugom i dragom se}anju jer
je bilo zadovoljstvo biti deo jedne velike i veoma zahtevne kulturne
predstave. Meni je dijalekt starog Ni{a u po~etku bio problem kao i
ve}ini, ali smo to savladali zahvaljuju}i Slavici koja nas je uporno
ispravljala do postizanja skorog savr{enstva.

LJILJANA JE[OVI] - kostimograf, u ulozi Stojane Zonine
teke:

Zahvalna sam pozori{tu “Mira Srem~evi}“ koje mi je ukazalo
poverenje dodeliv{i mi i ulogu tetke u predstavi i ulogu kostimografa
za ovu izuzetnu predstavu. Uveliko se trudim da opravdam ukazano
poverenje kako u glumi, tako i u kreiranju kostima, kako bi publika
koja nas bude gledala, zapamtila ne samo po umetni~kim kvalitetima
ve} i po {arolikim kostimima iz vremena u kome se pri~a dogadja.
Poku{avam zajedno sa ansamblom ove predstave da do~aram atmos-
feru tog davno pro{log vremena, sa stale{kim razlikama medju ljudi-
ma u jo{ jednnoj `ivotnoj pri~i gde “Ljubav pobedjuje“. Hvala Slavici
na strpljenu i po`rtvovanju koje je unela i olak{ala nam kako bi se
mi uklopili u realizaciju ovakve velike predstave .

ALEKSANDRA MIHI] u ulozi Vaske, Zonine izme}arke:
Kad ne{to volite, ne mo`e da vam bude te{ko da to radite. Kad

sam na probama imam osje}aj da sam ba{ tamo gde pripadam, da
sam sa ljudima s kojima djelim to {to volim i s kojima zajedno
u`ivam u svemu tome. Veliko mi je zadovoljstvo biti dio prije
svega na{eg Pozori{ta pa i samim tim dio na{ih predstava. Drago
mi je da mogu da doprinesem {irenju na{e kulture, i da budem dio
jedne ovakve kultne predstave koju smo svi sa odu{evljenjem pri-
hvatili i koju }emo sa puno ljubavi i truda izneti najbolje {to umi-
jemo.

Smiljana Nedi} i Jovan Aleksi}, Zona i Mane u predstavi “Zona Zamfirova”
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Folklorni ansambl Dukati i
Biseri je osnovan 2009.
godine u ^ikagu. Ovaj

profesionalni ansambl je nezav-
isna, neprofitna organizacija
koja ima za cilj negovanje tradi-
cionalne kulture kroz igru i
pesmu. Dukati i Biseri su jedan
od prvih organizacija u ^ikagu i
Americi koja se bavi isklju~ivo
folklorm. Du{anka Kangrga,
osniva~ i direktor ansambla
veoma ozbiljno, sa puno elana i
ljubavi vodi sada ve} veliku
grupu, koja se satoji iz tri sek-
cije – de~ijeg ansambla, izvod-
ja~kog ansambla i orkestra u
kome   povremeno u~estvuju
muzi~ari izvornih instrumenata.
Repertoar ansambla je veoma
bogat i pored koreografskih
igara, neguje i izvorne pesme, a
bave se sakupljanjem
autenti~nih narodnih no{nji i u
svojoj bogatoj kolekciji imaju
primerke narodnih no{nji starijih
od 100 i vi{e godina. U
Novembru 2019 godine, folk-

lorni ansambl Dukati i Biseri

slavi 10 godina postojanja.      
Osvojili su mnoge

nagrade u Americi, a jedna od
dra`ih je i bronzana plaketa
koju su osvojili pro{le godine u
maju mesecu u otad`bini, na
23oj Evropskoj Smotri Srpskog
Folklora u Banja Luci sa

96.3/100 bodova. Ova smotra je
najzna~ajnija manifestacija
takmi~arskog karaktera folklora
iz dijaspore. Folklorni ansambl

“Dukati i Biseri” je bio prvi
u~esnik iz Sjedinjenih
Ameri~kih Dr`ava sa prijatelji-
ma iz Milvokija, koji je ikad
gostovao na smotri. 

Koncerti
Najzna~ajniji deo

aktivnosti folklornog ansambla
Dukati i Biseri, pored nastupa

na raznim festivalima, su nji-
hovi koncerti koji se odr`avaju
dva puta godi{nje. Koncerti su
prilika da ansambl poka`e

napredak u svom radu,
uklju~ju}i nove aran`mane,
koreografije, peva~ke spletove i
svoju bogatu kolekciju narodnih
no{nji. 

Du{anka Kangrga, osni-
va~ i direktor folklornog ansam-
bla Dukati i Biseri u vezi
u~e{ca ansambla u predstavi
Zona Zamfirocva ka`e:

U~estvovati u predstavi
“Zona Zamfirova“ je jedan
veoma zna~ajan projekat za
folklorni ansambl “Dukati i
Biseri“. Ansambl ~esto saradjuje
sa folklornim organizacijama
{irom Amerike, ali su retke
manifestacije gde se okupe
razli~iti umetnici poput
glumaca, folklora{a, i muzi~ara.
Ova predstava je jedinstvena
prilika da folklora{i zaigraju sa
~lanovima teatra Mira
Srem~evi}, da se kroz poznatu
pri~u “Zona Zamfirova”
udru`imo svi i napravimo jedan
scenski spektakal u kojem }e

biti glume, pesme, igre, prelepih
kostima i jedne lepe raspevane i
razigrane mladosti na sceni. 

Bilo je zadovoljstvo
raditi sa glumcima i muzi~arima
na predstavi Zona Zamfirova.
Muislim da je ovo samo po~etak
jedne na{e velike saradnje.

Ansambl “Dukati i bis-
eri” pru`a mogu}most u~enja
narodnih igara svima koji imaju
ljubav i `elju da nau~e. 

PREDSTAVLJAMO VAM

FOLKLORNI ANSAMBL
DUKATI I BISERI

Du{anka Kangrga

Kultura
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